
PROTOKÓŁ NR XXII/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 22 grudnia 2016 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radny nieobecny; 
Radny Rafał Zagórski 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski  
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1400. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie, czy są propozycje 
zmiany porządku sesji. 
Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska zgłosiła kandydaturę radnego 
Patryka Andrzejewskiego. 
Radny Patryk Andrzejewski wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Patryka 
Andrzejewskiego Sekretarzem sesji. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród na rok 2017 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do Pani Anny Dobrowolskiej 
Skarbnik Gminy o odczytanie opinii RIO. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy odczytała opinię RIO ( kserokopia opinii 
stanowi załącznik do protokołu).  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 



Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
                               2 głosy „wstrzymujące” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.182.2016 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Żmigród na 2017 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnej Joanny Kantor 
Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów o odczytanie opinii komisji. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kantor odczytało opinię ( 
kserokopia opinii stanowi załącznik do protokołu). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do Pani Anny Dobrowolskiej 
Skarbnik Gminy o odczytanie opinii RIO. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy odczytała opinię RIO ( kserokopia opinii 
stanowi załącznik do protokołu).  
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że sporo inwestycji zostało ujętych w 
budżecie na 2017 rok oprócz inwestycji w Żmigródku: chodnik oraz od 10 lat jest 
składany wniosek i projekt jest gotowy w sprawie budowy zatoczki autobusowej.  
Kontynuując temat radny powiedział, że w temacie zatoczki były podpisane 
protokoły, uzgodnienia, Burmistrz zapewniał, że zostanie to wykonane wcześniej. 
Radny powiedział, że takie inwestycje, a dotyczy to ogółu gminy cierpią, ponieważ 
wchodzą inne inwestycje: zagospodarowanie terenu przy rzece Sąsiecznicy, remont 
urzędu, baszta na której zostanie urządzone obserwatorium nieba. Radny zadał 
pytanie czy nas stać na te inwestycje. Idziemy z rozmachem, ponieważ możemy 
uzyskać dofinansowane, a stare inwestycje są odkładane. Zapominamy o potrzebach 
mieszkańców, a szczególnie mieszkańców wsi, dodał radny Kraszewski.  Następnie 
radny odniósł się do zagospodarowania kolektora przy ul. Rybackiej, że tak 
zagospodarowany kolektor spowoduje zły dojazd do ul. Rybackiej i Kolejowej. 
Kontynuując temat radny powiedział, że w jego przekonaniu projekt cytat: „…jest 
skopany dokładnie”, osiedle przy kolektorze będzie się korkować, ponieważ nie ma 
wyjazdu. Kolektor zostanie estetycznie zagospodarowany, ale nie będzie to 
praktyczne. Na zakończenie radny powiedział, że będzie przeciwny budżetowi. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że radnemu chodziło o wieżę 
ciśnień, a nie o basztę. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Kraszewskiego powiedział: 
Chodnik – wszystko jest robione z godnie z ustaleniami, które zostały zawarte w 
notatce między gminą, którą reprezentował Burmistrz Średniawski i Kierownik 
Pyczak, a sołectwem Żmigródek, które reprezentowała Sołtys Zofia Maksymowicz, 
Radny Leszek Kraszewski. W notatce zostało zapisane, że inwestycja zostanie 
zrealizowana najpóźniej do końca kadencji, czyli w 2018 roku.  
Następni p. Burmistrz odniósł się do innych inwestycji, o których mówił radny 
Kraszewski, a na które gmina otrzymała dofinansowanie. Ścieżki rowerowe i 
zagospodarowanie Sąsiecznicy, inwestycje te zostaną wprowadzone do budżetu w 
styczniu 2017 r. pod kątem udziału własnego. Jeżeli 85% dotacji zostało przyznane 
to 15% udziału własnego zostanie znalezione i inwestycja ważne dla ogółu 
mieszkańców zostanie zrealizowana. Chodnik w Żmigródku też jest ważny i zostanie 
zrealizowany, ale są pewne priorytety.   
Kolektor –jest to pierwszy pilotażowy projekt budżetu obywatelskiego. Mieszkańcy 
zadecydowali, jaki będzie zakres inwestycji. Nie jest prawdą, że nie będzie wyjazdu 



w kierunku ul. Rybackiej, ponieważ wjazd i wyjazd będzie z ul. Rybackiej wizualizacja 
projektu jest umieszczona na tablicy, która stoi przy ul. Rybackiej.  Mieszkańcy, 
którzy mieszkają przy kolektorze walczyli przed wszystkim o to, aby nie było 
przejazdu w kierunku ul. Wiejskiej. Burmistrz powiedział, iż chciał, aby wyjazd w 
kierunku ul. Wiejskiej był, ale skoro mieszkańcy zadecydowali inaczej, jako samorząd 
gminny, urząd dostosował się do tego. Kontynuując temat burmistrz powiedział, ze 
nie zgadza się ze stwierdzeniem radnego Kraszewskiego, że projekt jest skopany, 
ponieważ został wykonany według wskazań. Została zatwierdzona lista w ramach 
tzw. schetynówek i gmina Żmigród jest na tej liście i otrzymamy dofinansowanie. 
Inwestycja zostanie zrealizowana w 2017 r. i w całości została wpisana do budżetu. 
Wieża ciśnień – zostały rozpoczęte prace projektowe. Wieża ciśnień wymaga 
modernizacji ze względów estetycznych i zapewniających bezpieczeństwo. 
Dodatkowe elementy, o których mówił radnych Kraszewski zostaną wprowadzone i 
będą atrakcją turystyczno-promocyjną. Kiedy zostanie zakończony projekt będziemy 
strać się o środki zewnętrzne, a o realizacji zadania zadecydują radni, dodał p. 
Burmistrz. 
Radny Karol Kalinka pogratulował dla p. Burmistrza przygotowanego budżetu, w 
którym jest kilka inwestycji, na które mieszkańcy czekali. Nie wszystkie wnioski, które 
były składane do projektu budżetu znalazły się w nim, ale środki mamy ograniczone. 
Radny poinformował, że obiecuje pilnować przestrzegania budżetu, choć liczy na 
inne inwestycje. Kolejna transza środków z Unii wpłynie i należy ją wykorzystać. 
Budżet jest większy niż w tamtym roku, radny dodał, że jednej rzeczy dla niego 
brakuje w budżecie inwestycji dla biznesu, co mogłoby się przełożyć na stworzenie 
nowych miejsc pracy dla mieszkańców i dochodów z podatków. Na zakończenie 
radny powiedział, iż będzie pilnował tego typu inwestycji, aby jak najwięcej 
inwestorów ściągnąć na teren gminy.  
Radny Leszek Kraszewski poinformował, że spotkanie w sprawie chodnika w 
Żmigródku odbyło się w maju 2015 r.. Radny przypomniał, że kiedy p. Burmistrz 
został wybrany po raz pierwszy, obiecał Radzie Sołeckiej, która była u Pana, że 
chodnik zostanie zrobiony i cały czas mieszkańcy czekają. Kontynuując temat radny 
wspomniał o środkach zewnętrznych, iż od pięciu lat występuje, aby Żmigródek 
został ujęty do Programu Obszarów Wiejskich, ale p. Burmistrz nie chce. Może w 
roku 2018 znów jakieś względy obiektywne zadecydują, że inwestycji nie będzie, 
dodał radny. Następnie radny poruszył temat kolektora, że wiedzę na temat kolektora 
ma od bardzo kompetentnego pracownika urzędu i przykro mu, że został 
wprowadzony w błąd. 
Burmistrz Robert Lewandowski odnosząc się do wypowiedzi radnego 
Kraszewskiego powiedział, że mieszkańcy Żmigródka chcą chodnik od wielu lat i to 
jest prawdą, a kiedy zostanie zrealizowany zostało zapisane w notatce. Burmistrz 
powiedział, że stara się dotrzymywać słów i nigdy nie powiedział, że chodnik zostanie 
zrobiony do 2010 r.. Po drodze mieszkańcy mieli większe potrzeby, jak budowa 
świetlicy. Następnie p. Burmistrz odniósł się do budowy chodników przy drogach 
gminnych, w wielu miejscowościach nie ma chodników, a Żmigródek jest 
uprzywilejowany, ponieważ jest na liście do realizacji. Decyzja w sprawie budowy 
chodnika została podjęta, sołectwo na dokumentację przeznaczyło środki z funduszu 
sołeckiego. Inwestycja zostanie zrealizowana w roku 2018, jeżeli Rada przyjmie 
budżet.    
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że przed rokiem wnioskował, aby jakieś 
pozycje w budżecie inwestycyjnym znalazły się. W Żmigródku jest chodnik, na który 



kwota 15 tys. zł została przeznaczona z funduszu sołeckiego. Na zakończenie radny 
powiedział, że nie ma inwestycji i może nie będzie i za to burmistrzowi dziękuje.  
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że w 2016 r. została zrobiona 
droga w Żmigródku. Szkoda, że p. Radny nie pamięta. Nie można tak mówić jak Pan, 
bo jest to krzywdzące, dodał burmistrz. Burmistrz powiedział, że o funduszu sołeckim 
powiedział pod kątem projektu chodnika, na który środki były przeznaczone w roku 
2014 lub 2015. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  11 głosami „za” 
      1 głosem „przeciw” 
      2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.183.2016 
 

Projekt uchwały nr 3 zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Żmigród na 
lata 2015-2032”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.184.2016 
 

Projekt uchwały nr 4 zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Planu 
urządzeniowo-rolnego Gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.185.2016 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.186.2016 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla południowej części miasta 
Żmigród z ustaleniami „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Żmigród”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.187.2016 
 



Projekt uchwały nr 7 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla południowej części miasta Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.188.2016 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2016 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             3 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.189.2016 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy poinformowała o zmianach, które 
zaproponowała wprowadzić do projektu uchwały i tak:  
dodać § 7 do projektu uchwały o brzmieniu „przychody i koszty zakładu budżetowego 
Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej zgodnie z załącznikiem nr 1: przychody 
w wysokości 7.091.510,-zł, koszty w wysokości 7.091.510,-zł,  
numeracja kolejnych paragrafów przesuwa się o jeden numer.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał od głosowanie zmiany, o których 
poinformowała p. Skarbnik. 
Zmiany do projektu uchwały: 
dodać § 7 do projektu uchwały o brzmieniu „przychody i koszty zakładu budżetowego 
Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej zgodnie z załącznikiem nr 1: przychody 
w wysokości 7.091.510,-zł, koszty w wysokości 7.091.510,-zł,  
numeracja kolejnych paragrafów przesuwa się o jeden numer.  
Radni przyjęli zmiany:  
12 głosami „za”,  
0 głosów „przeciw”,  
2 głosy „wstrzymujące”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz z przyjętymi 
zmianami pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             3 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXII.190.2016 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad informacji i sprawozdań. 
Burmistrza Gminy Żmigród Robert Lewandowski poinformowała, że w okresie od 



09.11.2016 r. do 22.12.2016 r. zostało podjętych 20 zarządzeń: 
1) w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla p. Pawła Janoś nauczyciela 

wychowania przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. ks. Jana Twardowskiego 
w Powidzku, ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela mianowanego, 

2) w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego nieruchomość 
zabudowaną, położoną w obrębie Laskowa działka nr 90 AM 1 o pow.0.0172 ha, 

3) w sprawie przedłożenia projektu wieloletniej prognozy finansowej Gminy Żmigród 
na 2017 rok i lata następne, 

4) w sprawie przedłożenia projektu budżetu gminy Żmigród na 2017 r. 
5) dwa zarządzenia w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2016 r.:  

 zmniejszono planowane dochody i wydatki o kwotę 17.429,-zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 59.0004.872,78 zł, a wydatki 
57.524.963,78 zł,  

 zwiększono planowane dochody i wydatki o kwotę 548.062,-zł. Po zmianach 
dochody budżetu Gminy Żmigród wynoszą 59.552.934,78 zł, a wydatki 
58.073.025,78 zł,  

6) dwa zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i 
paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2016 rok, 

7) w sprawie wyborów uzupełniających na Sołtysa Sołectwa Łapczyce. Wybory 
odbyły się w dniu 2 grudnia 2016 r., nowym sołtysem został p. Emil Olejnik, 
 

Burmistrz Gminy Robert Lewandowski wraz z Przewodniczącym rady Janem 
Czyżowiczem złożyli podziękowania dla byłego sołtysa Jerzego Kowalewskiego, a 
następnie złożyli gratulacje dla nowo wybranego sołtysa Emila Olejnik życząc 
wszystkiego, co najlepsze na ścieżce rządzenia sołectwem. 
  

8) w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych w 
2017 r. realizowanych przez organizacje pozarządowe, 

9) w sprawie obniżenia ceny nieruchomość w trzecim przetargu nieograniczonym na 
sprzedaż niezabudowanej nieruchomości położonej w obrębie Grądzika działka nr 
69/9, 69/10 i 69/11 AM 1 o łącznej pow. 0.19 ha, ustalając cenę wywoławczą w 
wysokości 32 tys. zł brutto z uwagi na nieskuteczność sprzedaży w pierwszym i 
drugim przetargu, 

10) dwa zarządzenia w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
najemców lokale mieszkalne w Żmigrodzie: ul.PKWN24/1, ul. Spółdzielcza 1/1 
wraz ze sprzedażą procentowego udziału w gruncie, 

11) w sprawie przyjęcia Gminnej Ewidencji Zabytków, 
12) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę na czas nieokreślony w trybie 

ustnego przetargu nieograniczonego grunt niezabudowany o pow.0.4883 ha 
położony w granicach działki nr 6/4 AM5 obręb Żmigród, 

13) w sprawie określenia stawek czynszu dzierżawnego za lokale użytkowe 
stanowiące własność gminy Żmigród, 

14) w sprawie przedłożenia projektów uchwał dla Rady Miejskiej w Żmigrodzie na 
sesję. 

Inne informacje: 
środki zewnętrzne  
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował o środkach zewnętrznych pozyskanych 
na zadania inwestycyjne. Gmina złożyła kilkanaście wniosków. Z informacji, które 
docierają do gminy trzy dotacje zostały zatwierdzone.  
Dotację otrzyma: 



wniosek w sprawie zagospodarowania terenu przy rzece Sąsiecznicy, wartość 
inwestycji ponad trzy miliony złotych dotacja 2700,000,zł, realizacja w latach 2017-
2018, 
wniosek w sprawie budowy ścieżek rowerowych o długości 22 km. Wniosek został 
złożony przez cztery gminy Wołów, Prusice, Żmigród i Milicz. Na terenie Gminy 
Żmigród ścieżek rowerowych jest ok.9km wartość naszej części inwestycji ponad trzy 
miliony złotych, dotacja 1.671.000,-zł, realizacja w latach 2017-2018, 
wniosek w sprawie zagospodarowania kolektora przy ul. Rybackiej, zadanie zostało 
zapisane w budżecie i będzie realizowane w 2017 r. 
Wartość tych trzech inwestycji to 7.700.000,-zł, wartość dofinansowana 6.300.000,-zł 
podziękowanie  
Burmistrz Robert Lewandowski podziękował Radzie za przyjęcie budżetu na 2017 r. 
życzenia świąteczne  
Burmistrz Robert Lewandowski wszystkim złożył życzenia z okazji Świąt Bożego 
Narodzenia.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Interpelacji i zapytań Radnych.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska złożył zapytanie na prośbę 
mieszkanki gminy w imieniu mieszkanki w sprawie uruchomienia zewnętrznego 
transportu na trasie Barkowo-Barkówko-Szydłów –Wierzbina, Korzeńsko-Chodlewo –
Laskowa. Obecnie problem jest zminimalizowany, ponieważ mieszkańcy korzystają z 
dowozów szkolnych dowożących gimnazjalistów. Radna powiedziała, może należy 
zastanowić się nad tematem, ponieważ kiedy nie będzie gimnazjów problem się 
nasili. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że tam gdzie jest duże 
zapotrzebowanie komunikacyjne tam działa komunikacja tj. PKS i EXPRES BUS 
ponadto są przewozy w ramach gimnazjum opłacane przez gminę.  Obecnie 
zdecydowana większość mieszkańców ma, co najmniej jeden samochód w domu i 
tym samym problemy komunikacyjne zdarzają się sporadycznie.   Wielokrotnie była 
dokonywana analiza uruchomienia komunikacji, ale koszty są niewspółmierne 
wysokie i istotne w stosunku do potrzeb, ponieważ załatwiałyby jednostkowe 
potrzeby. W takich wypadku ważna jest pomoc sąsiedzka, kiedy chodzi o osoby 
starsze niemające samochodu, na pewno z tym nie ma problemu, dodał burmistrz. 
Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że niektóre gminy uruchamiały taką 
komunikację i szybko ją zamykały, przykładem jest gmina Prusice. Na zakończenie 
p. Burmistrz powiedział, że ten problem nie jest tak duży, aby wymagał ingerencji 
gminy, a przewoźnicy, którzy funkcjonują, gdyby widzieli opłacalność otwieraliby linie. 
Radny Karol Kalinka zwrócił się z interpelacją w sprawie pisemnej odpowiedzi 
dotyczącej MZGK. Stan i przekazanie wszelkich kosztów zakładanych i planowanych 
związanych z przekształceniem MZGK w szczególności związane koszty z 
wszystkimi czynnościami cywilnoprawnymi. Wykupem udziałów i akcji, obsługą 
prawną inwestycji ze wskazaniem, w jaki sposób została wyłoniona ta obsługa 
prawna, ten podmiot, który świadczy usługi i oferty innych podmiotów w tej kwestii, 
taki kosztorys tego przekształcenia. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka w sprawie naprawy dziur na drodze 
Bychowo-Węglewo. 
Radny Leszek Kraszewski w sprawie: 
1) kontroli oddawania ścieków w miejscowościach, w których się odbyły. Radny 



poprosił o szczegółową informację, jak kontrole się odbywają, ile domostw zostało 
skontrolowanych, 

2) MZGK, na jakim etapie jest przekształcenie, kto wszedł do Rady Nadzorczej, 
3) do Przewodniczącego rady w sprawie umożliwienia wypowiedzi wszystkim 

obecnym na sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że w Statucie, który został 
przyjęty przez Radę jest zapisany punkt: „interpelacji i zapytania Radnych” i kolejny 
punkt „wnioski i zapytania” w tym punkcie obecni na sesji będą mogli kierować 
zapytania.  
Burmistrz Rober Lewandowski w odpowiedzi na zapytanie Wiceprzewodniczącej 
rady Mari Rybki poinformował, że prace na drodze zostały zlecone do MZGK. 
Burmistrz skierował zapytanie do radnego Kraszewskiego, czy odpowiedź na temat 
kontroli ścieków chce otrzymać na piśmie.  
Radny Leszek Kraszewski poinformował, że chce, aby odpowiedź została 
udzielona na następnej sesji.  
Pan Wiesław Kras kierownik ref. Roś poinformował, że szczegółowych danych nie 
przedstawi dziś. Kontrole odbywają się sukcesywnie i przeprowadzane są z udziałem 
policji. Ze względu na ograniczony czas policji, okres kontroli będzie wydłużony. 
Celem kontroli jest mobilizacja mieszkańców, aby dostosowali się do przepisów, a 
nie żeby karać.  Po skontrolowaniu wszystkich miejscowości zostanie 
przeprowadzona re kontrola.  
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do tematu MZGK. Komercjalizacja 
zakładu przebiega zgodnie z zakładanym planem. W dniu 29 grudnia br. zostanie 
podpisany Akt Notarialny i spółka rozpocznie działalność. Kontynuując temat 
burmistrz poinformował, że w dniu wczorajszym wraz z p. Sekretarz uczestniczyli w 
spotkaniu z pracownikami MZGK i odpowiadali na pytania pracowników. Członkowie 
Rady Nadzorczej podpisali oświadczenie wyrażając zgodę na członkostwo, a w skład 
Rady wchodzą: 
Przewodniczący Rady Rober Smoczyński-doradca finansowy, Radca Prawy, 
Członek Rady Joanna Monastyrska –Sekretarz Gminy,  
Członek Rady Adrianna Szlachetka – były Prezes PGK Dolina Baryczy obecnie 
prowadzi obsługę prawną wielu instytucji. 
Kontynuując temat Burmistrz powiedział, że osoby wchodzące w skład Rady 
Nadzorczej spełniają oczekiwania, ponieważ reprezentują różne obszary pod kątem 
fachowości, doradztwa i nadzorowania spółką.  
Radni nie zgłosili innych interpelacji i zapytań Radnych.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków i zapytań. 
Radna Bożena Żołnierowicz w sprawie organizacji pierwszego Jarmarku 
Bożonarodzeniowego „Magia Świat Bożego Narodzenia”, która wypadła na 
6+.Radna podziękowała organizatorom za zorganizowanie tak wspaniałej imprezy, 
choć pogoda ich nie rozpieszczała.   
Pan Damian Sułkowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Trzebnickiego w 
imieniu Przewodniczącej Rady Powiatu Małgorzaty Matusiak, Przewodniczącego 
Komisji Budżetu Rady Powiatu Pawła Olesia złożył krótkie sprawozdanie w sprawie 
działań, które został przeprowadzone na terenie gminy Żmigród ze strony Powiatu. 
Powiat inaczej funkcjonuje jak gmina, powiat nie ma przychodów nie prowadzi 
sprzedaży, dlatego nadwyżkę budżetową, którą można przeznaczyć na inwestycje to 
kwota w granicach 2-3 milionów złotych. W tym roku na terenie gminy Żmigród 
zostały przeprowadzone dwie inwestycje; plac zabaw z boiskiem przy Szkole 



Specjalnej w Żmigrodzie oraz 1 km drogi ( Barkowo-Kędzie). Kontynuując temat 
Wiceprzewodniczący rady poinformował o trudnej współpracy Zarządu Powiatu i 
Rady Powiatu w sprawach dotyczących inwestycji. Zarząd Powiatu swoimi 
działaniami doprowadził do tego, że odcinek drogi od drogi wojewódzkiej do Nowych 
Domów nie zostanie wykonany, ponieważ na ostatniej sesji środki z tej drogi, zostały 
podzielone na wykonanie innych dróg w Powiecie. Wiceprzewodniczący rady 
powiedział, że w czasie otwarcia drogi Barkowo-Kędzie, w którym uczestniczyli trzej 
Radni Powiatowi, Burmistrz i Starosta doszło do wymiany zdań i Pan Starosta 
napisał, że ta sytuacja była poważnym zagrożeniem dla mieszkańców tych 
miejscowości, którzy korzystają z dróg. Nie wiem, jak sprzeczka mogła zakłócić 
bezpieczeństwo, gdyż działania Rady idą w kierunku, aby drogi w powiecie były 
remontowane, dodał Wiceprzewodniczący. W gminie Żmigród jest 113 km dróg 
powiatowych, a na drogi wydano: Trzebnica 1.800.000,-zł, Oborniki Śląskie 880 tys. 
zł, Wisznia Mała 440 tys. zł, Zawonia 350 tys. zł, Żmigród 310 tys. zł, Prusice 50 tys. 
zł. Wiceprzewodniczący rady powiedział, że Rada Gminy ma większą władzę, 
ponieważ sama może decydować o inwestycjach w Powiecie jest Zarząd, który ma 
większe możliwości, choć Rada może się przeciwstawiać i tak było w sytuacji, kiedy 
Zarząd z bieżącego utrzymania dróg kwotę 1200.000,-zł chciał przeznaczyć na 
wykonanie dróg w Trzebnicy. Rada Powiatu środki w wysokości 2 milionów złotych 
podzieliła po 400 tys. zł na każdą gminę. W projekcie budżetu na przyszły rok jest 
180 tys. Zł na dokończenie drogi Kędzie –Barkowo oraz 40 tys. zł na chodnik w 
Borzęcinie i są to środki prawdopodobnie na dokumentację. Na zakończenie 
Wiceprzewodniczący rady Damian Sułkowski w swoim imieniu oraz Przewodniczącej 
Rady Małgorzaty Matusiak i Przewodniczącego Komisji Budżetu Pawła Olesia złożył 
życzenia świąteczne i noworoczne. 
Radny Leszek Kraszewski w odniesieniu do wystąpienia Wiceprzewodniczącego 
rady Damiana Sułkowskiego powiedział, że to nie było sprawozdanie tylko kampania 
skierowana przeciw Staroście. Radny powiedział, że stara się obserwować to, co się 
dzieje i stara się być obiektywnym, natomiast tutaj nie ma obiektywizmu. Kontynuując 
temat radny powiedział, że jest wykorzystywana powiatowa gazeta do siania 
nienawiści w stosunku do p. Starosty. Radny zwrócił się do radnego Sułkowskiego, iż 
proponuje rozmawiać, a nie wykorzystując wszelkie możliwe sposoby, aby atakować 
porządnego człowieka. Następnie radny odniósł się do drogi w Powidzku, spisane z 
nagrania „…potrzebna była uchwała finansowa i co teraz Pan poczytuje sobie, że 
droga powstała, bo fajnie się przyznać do tego. A czego brakowało, żeby ta droga 
powstała, waszych głosów. To jest przykra sprawa, bo tak jak Pan w poprzedniej 
kadencji zaciekle zwalczał burmistrza to teraz się przemianował i chwała wam za to, 
że w jednych tonach nadajecie, Dlaczego Pan się wypowiada za p. Przewodniczącą 
za członka Rady Powiatu niech się wypowiedzą sami, co reprezentują i jak się 
zachowują szkoda, że nasza władza bierze w tym udział. To jest wykorzystywanie 
nośników informacji. Proszę zauważyć jest kamera pójdzie, gdzieś tam będziecie 
mieli źródło zaczepienia. Wielokrotnie było głosowane, aby sesje były nagrywane, 
aby ktoś w Ameryce, Australii miał możliwość obejrzenia”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o wyciszenie emocji w 
przededniu świąt. 
Sołtys z Kanclerzowic odniósł się krytycznie do słów radnego Kraszewskiego 
dotyczących Starosty. Sołtys powiedział o spotkaniu sołtysów ze Starostą na temat 
drogi Żmigród –Powidzko i p. Starosta pięknie obiecywał spisane z nagrania, „… co 
przyszło, do czego, wtedy powiedział, że my jesteśmy idioci i durni, bo nie umiemy 
słuchać. Proszę porozmawiać ze Starostą niech On nam wytłumaczy, kto jest idiotą i 



kto nie umie słuchać”. Na zakończenie sołtys powiedział do radnego Kraszewskiego, 
że dziś wyprowadził jego z równowagi. 
Pan Damian Sułkowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odniósł się do 
wypowiedzi radnego Kraszewskiego. Radny odniósł się do tematu drogi Żmigród -
Powidzko, że chodziło o kompromis, ponieważ Rada Powiatu składa się z radnych 
kilku gmin i chcąc przeprowadzić dużą inwestycje dla Żmigrodu należało dojść do 
porozumienia i dzięki temu udało się drogę zrobić. Następnie radny odniósł się do 
stwierdzenia radnego Kraszewskiego, że wypowiada się w imieniu Przewodniczącej 
Rady Powiatu, że nie ma pisemnego upoważnienia, ale został upoważniony przez p. 
Przewodniczącą i radnego Olesia do wypowiedzi, ponieważ to jest ich wspólne 
zdanie i reprezentują Żmigród. Radny odniósł się do współpracy z p. Burmistrzem 
Gminy Żmigród, że dzięki współpracy z Burmistrzem, a za to może podziękować       
p. Staroście, jest na innym poziomie zdobywania środków dla gminy.  Trudno jest 
między radnymi wydzierać środki na inwestycje. W powiecie jest twarda walka i musi 
współpracować z burmistrzem dla uzupełnienia informacji, aby toczyć walkę o 
pieniądze, powiedział radny. Kolejnym tematem poruszonym przez radnego było 
stwierdzenie radnego Kraszewskiego, że mówi nieprawdę. Radny powiedział, że ma 
protokoły z sesji powiatu, kiedy były omawiane inwestycje drogowe gminy Żmigród. i 
Pan Starosta może zrobić jeszcze wiele, ogromnym sukcesem jest to, że Starosta 
jest ze Żmigrodu i troje radnych. Na zakończenie radny powiedział wypowiedz 
spisana z nagrania „…. Ja p. Starosty nie oczerniałem tylko mówiłem w kwestii 
zarządu, bo to Zarząd Powiatu podejmuje decyzje tego typu”. 
Sołtys z Osieka zwrócił się z zapytaniem do p. Burmistrza: 
-co z drogą Bukołowo-Osiek miała być nakładka wykonana w 2016 r., 
-co z budową świetlicy w Osieku.  
Radny Leszek Kraszewski odniósł się do Wiceprzewodniczącego rady Damiana 
Sułkowskiego w sprawie wniosków złożonych do budżetu. Wniosek dotyczył budowy 
placów zabaw przy ul. Zielonej w Żmigrodzie, nawet w tej sprawie doszło do dyskusji 
z radnym Kalinką, a przecież w niedużej odległości przy ul. Wrocławskiej jest plac 
zabaw. Następnie radny przytoczył stare przysłownie „ o nieobecnych, ponieważ nie 
mogą się  bronić, źle się nie mówi” tym bardziej, że jesteśmy w przededniu świąt. 
Następnie radny zwrócił się do Sołtysa z Kanclerzowic, że przez grzeczność i 
szacunek nie będzie cytował słów, które padły na spotkaniu w sprawie drogi, w 
Kanclerzowicach. 
Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi na zapytania Sołtysa z Osieka: 
droga Osiek –Bukołowo jest na bieżąco utrzymywana, w przyszłości zostanie 
wykonana nowa nakładka, ale nie w latach 2017-2018. Po roku 2018 zostaną 
podjęte działania, aby ten odcinek ok.2 km zrealizować.  
świetlica gmina oczekuje na ogłoszenie naboru w ramach odnowy wsi na budowę i 
modernizację świetlic. Gmina jest gotowa z dokumentacją na możliwość złożenia 
wniosku w ramach odnowy wsi, ponieważ nie chce budować świetlicy ze środków 
własnych.  
Radny Karol Kalinka odniósł się do wypowiedzi radnego Kraszewskiego, że nie 
składał wniosku w sprawie placu zabaw przy ul. Zielonej. Kontynuując temat radny 
powiedział, że prawie na każdej sesji radny Kraszewski wnosi kwestie związane ze 
Żmigródkiem, ma Pan takie prawo.  Radny powiedział, że mieszkańcy z jego okręgu 
wnosili o złożenie wniosku do budżetu obywatelskiego o zagospodarowanie tego 
terenu. Od kilku lat staramy się uzyskać środki na tę inwestycję. Każdy może składać 
wnioski do budżetu i lobować na rzecz swoich mieszkańców, ale nie będę głosował 
przeciw budowie chodnika w Żmigródku czy budowy świetlicy w Osieku zakończył 



radny. 
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że na budowę placu zabaw przy ul. Zielonej 
została podana kwota 200 tys. zł, kiedy podobne place zabaw na terenach wiejskich 
buduje się za 15 tys. zł. Kontynuując temat radny powiedział, że był przeciwny 
budowie placu, ale jest za budową siłowni. Na zakończenie radny powiedział, że na 
temat Żmigródka wypowiada się raz na pół roku.  
Sołtys Żmigródka powiedziała, że wszyscy usłyszeli deklaracje p. Burmistrza, że do 
końca kadencji będzie zrobiony chodnik w Żmigródku i nie trzeba tego tematu 
poruszać. 
Pan Damian Sułkowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w odniesieniu do 
wypowiedzi radnego Kraszewskiego powiedział, że nie było to 200 tys. zł, ale 150 
tys. zł, a zakres prac obejmował nie tylko prac zabaw, ale zabudowanie śmietnika, 
wykonanie parkingu, zespołu do ćwiczeń. Radny powiedział, że złożył wniosek na 
150 tys. zł, a jeżeli coś zostanie wykonane z tego wniosku to będzie sukces. 
Kolejnym tematem poruszonym przez radnego była nawierzchnia na placu zabaw 
przy ul. Wrocławskiej, obecnie są tam kamienia, aby wykonać nawierzchnię 
bezpieczną dla dzieci trzeba wydać 200 tys. zł. Sprzęt zabawowy na plac tj. 
huśtawka, karuzela z atestami kosztują 5-7 tys. zł, dlatego też taka kwota zakończył 
radny.  
Sołtys z Węglewa w sprawie drogi, która jest przez jednego z rolników przyorywana 
i tym samy droga jest bardzo wąska. 
Pan Ireneusz Pyczak kierownik Ref. IRL poinformował, ze p. Sołtys temat 
zgłaszała i on rozmawiał z rolnikiem, który obiecał, że nie będzie niszczył drogi.  
Jeżeli p. Sołtys potwierdzi, że chodzi o tego samego rolnika to ponownie tematem się 
zajmie.  
Radni i obecni na sesji nie wnieśli innych wolnych wniosków i zapytań.. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołu z sesji nr XXI 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr XXI  
Protokoły został przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji Przewodniczącego rady. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz: 

 odczytał zaproszenie skierowane przez Metropolitę Wrocławskiego Arcybiskupa 
Józefa Kupnego, Przewodniczącego Sejmiku Województwa Dolnośląskiego Pawła 
Wróblewskiego i Marszałka Województwa Dolnośląskiego Cezarego 
Przybylskiego na Uroczystą Noworoczną Mszę Święta w intencji 
Samorządowców, która odbędzie się 9 stycznia 2017 r. o godz. 12 w 
Archikatedrze Świętego Jana Chrzciciela we Wrocławiu na Ostrowie Tumskim. 

 podziękował wszystkim za prace na rzecz społeczności Gminy Żmigród, 

 podziękował za życzenia, które wpłynęły do Rady Miejskiej,  

 podziękował dla p. Burmistrza, Z-cy Burmistrza, p. Skarbnik i dla wszystkich, 
którzy starają się o pozyskanie środków zewnętrznych, dzięki którym nasza gmina 
może rozwijać się szybciej,  

 złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świat Bożego Narodzenia oraz 
Nowego Roku 2017. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  



Na tym zakończono posiedzenie o godz.15 40. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 


